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Bestyrelsen i Hårup-Elev dagtilbud, Salonikivej 26, Hårup 
 
 

 

Referat af bestyrelsesmøde i   Hårup-Elev dagtilbud 

Onsdag d. 31.08.2017  kl. 19.15-21.15 

 

Mødet afholdes i Hårup børnegård, Salonikivej 26, Hårup, 8530 Hjortshøj 

Afbud på mail eller tlf. 29203848. Der serveres frugt/sødt kaffe og The. 
 
Deltagere    
Forældrerepræsentanter: Charlotte Williams Lund Møllehuset MH, Rikke Larsen Todbjerg børnehus TB, Louise Kyed Jansen 

Krokodillehaven KH, Medarbejderrepræsentanter: Lene Nymand Møllehuset, MH Hanne Rosenvinge Arentsen Todbjerg børnehus 
TB, Dagtilbudsleder Birte Grønbæk  

Fraværende: Line Thorndal Moll Hårup børnegård 

 

Tidsramme Punkt Uddybning af punkt  

 

Pkt. 1 

Kl.19.15 -

19.20 

 

Godkendelse af 

dagsorden 

 

Herunder kommentar til sidste møde samt punkter til evt. 

Ref. er vedlagt. 

 

Pkt. 2 

Kl. 19.20-

19.25 

Gensidig 

orientering 

Plan for efteråret: 

• Personalet inviteres til  fælles p. møde d. 27.11 med Tea 

Thyrre Sørensen, som afslutning på vores projekt med video 

samt implementering af vores redskab til planlægning, 

dokumentation og evaluering PDE.  I efteråret søsættes to 

temaperioder. Et før efterårsferien og et frem til december. 

God respons på dette. God læring til børnene. 

• Forberede byggetekniske fællesskaber, hvor skolens 

tekniske medarbejder skal løse opgaverne i dagtilbuddet pr. 

1. januar 2018 

• Budgetoplæget fra borgmesterafdelingen indeholder nu 

opførelsen af skolen i NYE.  D. 2.10 er der anden 

behandling. 

• Kvalitetssamtale i december med områdechefen. 

• (Datoen er nu i skrivende stund  udmeldt til d. 20.december 

kl. 9-11).  

Pkt. 3 

Kl.19.25-

19.45 

FTU 

Forældretilfredshed

sundersøgelsen 

Kvalificering af temaer til videre arbejde. 

Vi gennemgik forældretilfredshedsundersøgelsen på sidste møde. 

Der er et lille fald ift. 2015, men alt i alt ser det meget fint ud med 

forældretilfredshed samlet set. 

Vi var enige om, at følge de temaer, vi har i vores lokale 

udviklingsplan. Herunder særligt temaet ”Samskabelse med 

forældre”, hvor vi i lighed med øvrige dagtilbud ligger forholdsvis 

lavt. 

Bestyrelsen pegede på følgende temaer til videre arbejde: 

 

1.Vi skal femhæve at forældre har en stor rolle i samarbejdet. 

2.En til en kontakten: 

• De der henter sent, oplever, at der ikke er nogen, der kan 

overdrage noget til forældre: Hvordan kan vi gøre det? 
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• Få medarbejdernes mødetider. 

• Ringe sammen (det opleves grænseoverskridende. Man er 

ydmyg overfor at tage medarbejdernes tid. 

• Pædagoger skal nok sige fra. 

• Man kan sende SMS. 

• Afrapportering til medarbejder, der lukker, så vedkommende 

kan give besked videre. 

 

Det er et godt tema at arbejde videre med. 

 

2.Børneintra- se på strategien- hvordan kan vi blive bedre 

• Nye forældre. Forældrerådet i Møllehuset sender besked.til 

nye forældre om intra mv. 

• Man skriver på intra i stedet for på tavlerne. 

• Hvor kan vi blive bedre på intra. 

• Det er også hyggeligt , når der er beskeder i rummet. 

 

3.Vejledning i forhold til konkrete børn/grupper af børn: 

• hvordan kan vi blive bedre til at samskabe 

  

Ud over ”Samskabelse med forældre” vil vores fokus være på de 

fysiske rammer, samt fortsat tidlig indsats, sprog og motorik. 

Pkt.4 

Kl.19.45-

20.00 

 

Fællespasning  Evaluering af fællespasning i uge 29 og 30.  

Positiv oplevelse for børnene. Fra barn Møllehuset: Godt at have 

gæster. Fra bestyrelsen: Godt at der var et kendt ansigt. 

Vi har ikke hørt at afstanden var et problem. Det er bare sådan det er.  

Meldinger fra ledelse og Med-udvalget: Det har være en god 

oplevelse. Godt at opleve Møllehuset. Godt med forberedelsesmødet, 

som Helle havde holdt inden med de deltagende medarbejdere. Der 

var styr på det hele og børnene havde det godt. 

 

Fremmøde statistikken viste, at der var børn, der ikke kom, uden at vi 

fik en melding om det.  Det vil vi følge op på. 

 

Fællespasning fremover til drøftelse og beslutning. 

Bestyrelsen tiltræder den tidligere politik for fællespasning. Det er 

fortsat en god måde at spare ressourcer på. 

 

Der er en plan på intra, hvor man kan se hvornår de rer fællespasning 

frem i tiden, så forældre kan tilrettelægge ferie efter dette. Ligeså 

medarbejderne, der kan se hvornår de indgår i turnus til 

fællespasning. 

 

Pkt.5 

Kl. 20.00 -

20.10 

Evaluering af 

organisering af 

bestyrelsesmøder 

fremover. 

Vi besluttede sidste år at afprøve ny organisering af møderne samme 

aften i forældreråd og bestyrelse.  

 

Bestyrelsen er enige om at det har fungeret rigtig fing, og at vi 

fortsætter denne organisering, ud fra følgende begrundelser: 

• Godt at man ikke skal afsted to aftener 

• Fint at man har være til forældrerådsmøde lige inden 

bestyrelsesmødet, så man har det frisk i erindring 

• Godt samspil med forældrerådene 
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Pkt.6 

Kl. 20.10-

20.30 

 

 

Forberedelse af 

forældremøderne 

med valg i 

september. 

Herunder input til 

årsberetning fra 

bestyrelsen. 

Hvem genopstiller – hvem fortsætter? 

Line , Charlotte er ikke på valg. Louise er på genvalg, og  vil gerne 

genopstille. Rikke er på valg til forældreråd, måske en anden vil i 

bestyrelsen, nok en ny i bestyrelsen 

 

2. oktober er der konstituerende møde i bestyrelsen. D. 21.11 er der 

bestyrelsesmøde. 

 

Indhold til årsberetningen, som skal være klar til forældremøderne 

med valg i september.  

 

Vi ser tilbage på året der gik og frem i forhold til kommende 

opgaver. 

 

Følgende temaer har været drøftet: 

• Respekt for grænser (årlig repetition) 

• Kostpolitik, sukkerpolitik, frokostafstemning 

(Nu afstemt med Møllehuset) 

• Reservationer 2017- sprog, motorik, tidlig indsats blev 

prioriteret 

• Lup kvalificering(sparring på LUP med særlig inddragelse 

på Robusthed og samskabelse med forældre.  

• Status på LUP hen af vejen. 

• Opbakning til Teas video/PDE projekt, hvor vi havde møde 

på eftermiddage med forældres hjælp. 

• Fællesarrangementer i dagtilbuddet. For storebørnsgruppe og 

kommende storebørn samt personale arrangement. 

• Intern overflytning af børn i dagtilbuddet 

Overordnet princip besluttet. 

• Afspadsering lukketid 

Overordnet princip besluttet. 

• Fulgt økonomi gennem året – prioritering af maling med 

videre i  Hårup Børnegård 

• Rådmandsbesøget i Grenåvej vest området på Elsted skole. 

Spændende møde med god dialog. 

• Nye har vi drøftet, men ikke sendt høringssvar, da det var 

svært at forholde sig til. 

Til kommende bestyrelse: 

Ny måde at gå i dybden på ”Robusthed” med forældrerådene – 

giver mere mangfoldighed. Flere vinkler. 

 

 

Bestyrelsen skal huske at fastholde de gode ting, der fungerer. Ikke 

kun forbedre. 

 

Pkt. 7 

20.30-20.45 

Mulighed for at 

afspadsere ved 

lukketid, når det 

sidste barn er gået. 

 

Vi tog hul på punktet på sidste møde. Se referat herfra. 

Ledelsen kom med et oplæg til drøftelse, som havde været med i 

Med-udvalget. Det var blevet godt modtaget,i forældrerådene, da der 

så var noget at forholde sig til konkret. 

Princippet blev tiltrådt. Vedlægges referatet. 

Vigtigt at forældre orienteres om, at man kan komme til en lukket 
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dør, hvis man lige vil hente noget inden kl. 17. 

Det giver god mening at medarbejderne afspadserer, når der ikke er 

børn. 

 

Opgaverne til næste dag skal være løst, og det er vigtigt a t sige, at 

børnene går forud for opgaver. Deres trivsel og nærvær med dem , er 

det vigtigste. 

 

Pkt.8 

Kl.20.45-

21.00 

 

 

Økonomi Vi gennemgår halvårs økonomistatus. 

 

Det ser fortsat rigtig fint ud. 

Vi forudser, at vi skal finde midler til bygge tekniske fællesskaber i 

næste års budget. 

Pkt.9 

Kl.21.00-

21.15 

 

Evt. 

Afsluttende 

bemærkninger 

 

 

 

 

 

                  

 

                                                           Venlig hilsen  

 

Line Thorndal Moll                                                                                   Birte Grønbæk            

Formand for bestyrelsen                                                                            Dagtilbudsleder    

linethorndal@hotmail.com                                                                        bigr@aarhus.dk                                       

                                                                                                                   Mobil 29203848                                                   
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